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کولگ،  آمریکایی  شرکت 
پس از لغو تحریم ها محصولات 
جمله غلات صبحانه،  از  خود 
اسنک و چیپس را مجددا وارد 

بازار ایران کرده است.
به گــزارش تســنیم به نقل 
از پایــگاه اینترنتی جاســت فود، 

پس  »کولگ«،  آمریکایی  شرکت 
از لغو تحریم ها محصولات غلات 
صبحانه و اســنک خــود را با نام 
وارد  مجــددا  »پرینگلز«  تجاری 
بازار ایران کرده است.این شرکت 
آمریکایی تولیدکننده مواد غذایی 
پیــش از تشــدید تحریم ها علیه 

ایران در سال 2012، محصولات 
خود را در ایــران عرضه می کرد.

اکنــون با لغو تحریم ها، شــرکت 
کولگ از اوایل ماه جاری میلادی 
از طریق شرکت توزیع کننده تهران 
بــوران، عرضه محصولات خود به 
بازار ایران را از ســر گرفته است. 

محصولات غلات این شرکت شامل 
کوکوپاپس و کورن فلیک است. از 
دیگر محصولات عرضه شــده در 
بازار ایران با برند پرینگلز می توان 
به چیپس های خامه ترش، پیاز و 

فلفلی اشاره کرد.
این محصولات در کارخانه های 

این شرکت در کشورهای انگلیس، 
بلژیک و اسپانیا تولید می شوند.

شرکت کولگ اعلام کرد: »ما 
قصد داریم از طریق توزیع کننده 
ایرانی یعنی شرکت تهران بوران، 
محصولاتمــان را به بــازار ایران 
بیاوریــم تــا این محصــولات از 

طریــق خرده فروشــان کوچک و 
سوپرمارکت های بزرگ در سراسر 

ایران توزیع شود.«
ایــن شــرکت اضافــه کرده: 
»مصرف محصــولات غلات برای 
صبحانه در ایــران رو به افزایش 

است.«

برجام راه چیپس و پفک آمریکایی به ایران را باز کرد

نایب رئیس کمیســیون 
انرژی مجلس شورای اسلامی 
گفــت: پیش بینی می کنیم 
علنی  صحن  در  نمایندگان 
به  دولت  الــزام  به  مجلس 
استفاده از کارت سوخت در 
توزیع بنزین رأی خواهند داد.

در  ادیانــی راد  ســیدعلی 
گفت وگــو با فارس، در خصوص 
تصویب طرح حفظ کارت سوخت 
در کمیسیون انرژی اظهار داشت: 
هوشمند  کارت  وجودی  فلسفه 
ارزیابی دقیق  اولا برای  سوخت 
از مصــرف حامل های انرژی در 
داخل کشــور بوده و ثانیا جهت 
جلوگیــری از قاچاق ســازمان 
ایجاد شده است.  یافته سوخت 

همچنین این ســامانه  توانایی 
احصای اطلاعات وسایل حمل و 

نقل را دارد.
نایب رئیس کمیسیون انرژی 
با بیان اینکه برخی از نمایندگان 
پــس از تصویب حــذف کارت 
ســوخت، طرحی را بــرای الزام 
دولــت در جهت حفــظ کارت 
ســوخت تهیه کردند، ادامه داد: 
کمیسیون انرژی همیشه موافق 
ماندن کارت سوخت بوده است و 
پیش بینی می کنم که نمایندگان 
در صحــن علی نیز به ابقای آن 

رای می دهند.
ادیانی راد یکی از دلایل مهم  
مخالفان ماندن کارت سوخت را 
این گونه برشمرد: آنها معتقدند 

بســیار  این ســامانه  نگهداری 
هزینه بر اســت و قطعا ســامانه 
کارت سوخت نیاز به تکنولوژی 
نو و سرمایه گذاری جدیدی دارد 

اما در این موارد باید ارزیابی کرد 
چه مقدار هزینه می کنیم و چه 

مقدار استفاده خواهیم کرد.
وی  هزینه هــای حفــظ و 

نگهداری از هر دستاورد بزرگ را 
امری طبیعی و بدیهی دانست و 
گفت: هم اکنون از سامانه ای بهره 
می بریم که نزدیک به یک دهه 
بــا تکیه بر تخصص و توانمندی 
راه اندازی شده  نیروهای داخلی 

است.
این نماینده مجلس با اشاره 
به تحریم بنزین، خاطرنشان کرد: 
یادمان نرود کــه زمانی غرب و 
آمریکا با عدم فروش بنزین قصد 
اختــلال در ناوگان حمل و نقل 
کشور را داشتند ولی متخصصان 
داخلی توانستند این تکنولوژی را 
با نواقص بسیار اندک تولید کنند 
که دستاوردهای آن تا به امروز 

غیرقابل انکار است.

ادیانی راد دومین دلیل مهم 
مخالفان را بلااســتفاده بودن 
کارت های ســوخت بیان کرد 
و گفــت: در حال حاضر توزیع 
سوخت به وسیله کارت سوخت 
امکانپذیر است و  جایگاه داران 
این یعنی رصد میزان مصرف 
ســوخت در کشــور و نظارت 
بر مخــازن جایــگاه داران که 
مهم ترین عامل برای جلوگیری 
از قاچاق سازمان یافته سوخت 

است.
وی در پایــان بیان کرد: در 
صورت حذف  کارت ســوخت، 
دیگــر رهگیری ردپــای قاچاق 
سوخت برای دستگاه های نظارتی 

میسر نخواهد بود.

نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس:

نمایندگان مجلس به ماندن کارت سوخت رای خواهند داد

رئیس اتحادیه نمایشگاه داران 
اتومبیل گفت: عملکرد شرکت های 
شکل گیری  باعث  خودروســاز 
بازار خودرو  در  قیمت  حاشــیه 

شده است.
ســعید موتمنــی در گفت وگو با 
فارس با اشــاره به حاشــیه قیمتی 
موجود در بازار خودرو، اظهار داشت: 
در حال حاضر نمایندگی شرکت های 
خودروســاز، خودروهــا را به صورت 
کارتکسی با قیمت آزاد عرضه می کنند 
که همین مسئله باعث تقویت حاشیه 
بازار خودرو شده است.وی ادامه داد: 
در واقــع خودروســازان ایجادکننده 
حاشــیه بازار هستند، اما این اتفاق را 
به گردن دلالان می اندازند.وی تصریح 
کرد: در حال حاضر پژو 405 با قیمت 

30 میلیون و 500 هزار تومان توسط 
نمایندگی ها در بازار فروخته می شود، 
در حالی که قیمــت کارخانه ای این 
خودرو 29 میلیون تومان اســت و در 
واقع نمایندگی ها، خودرو را با قیمت 
بازار آزاد عرضه می کنند.موتمنی ادامه 
داد: همچنیــن ســایپا 111 از طرف 
نمایندگی ها بــا قیمت 21 میلیون و 
200 هزار تومان به مشــتریان عرضه 
می شود در حالی که قیمت کارخانه ای 
این خــودرو 20 میلیون و 900 هزار 
تومان است.وی با طرح این سوال که 
این خودروها چطور و بر چه اساســی 
به دســت نمایندگی می رســد تا با 
قیمت آزاد آن را عرضه کنند؟  گفت: 
شــرکت های خودروســاز بی انصافی 
می کنند و در این میان، مسئولان هم 

نظارت کافی بر بــازار خودرو ندارند.
به گفته وی، عملکرد خودروســازان 
در شــرایط فعلی مشابه عملکرد آنها 
در زمــان بحران اســت، در حالی که 
هم اکنون مشــکلی در کشور نداریم 

و خریداران واقعی و مصرف کنندگان 
بــه دنبال خرید خودرو هســتند، نه 
اینکه عــده ای برای ســرمایه گذاری 
وارد بــازار خودرو شــوند.وی تاکید 
شــرکت های  زیرمجموعه های  کرد: 

خودروساز عرضه کننده اصلی خودرو 
در بازار آزاد هستند. در حالی که اگر 
عرضه خودرو از ســوی خودروسازان 
افزایش یابــد، در وضعیت فعلی بازار 
آزاد نخواهیم داشــت.رئیس اتحادیه 
نمایشگاه داران اتومبیل با بیان اینکه 
خودروســازان حتــی در عرضه رنگ 
برای  نیــز محدودیت هایــی  خودرو 
تحریک بازار ایجاد می کنند، گفت: به 
عنوان مثال خودروساز در یک مقطع 
زمانی، خودرو با رنگ سفید را به بازار 
عرضه نمی کند تا اختلاف قیمت برای 
آن رنگ ایجاد شود.وی با تاکید بر لزوم 
نظارت مسئولان و سازمان حمایت بر 
عملکرد شرکت های خودروساز، گفت: 
در حــال حاضر خــودرو یک کالای 
مصرفی به حســاب می آید و افرادی 

که احتیــاج به خرید خودرو دارند به 
سراغ این محصول می آیند. به همین 
دلیل نباید شاهد بازار دونرخی برای 
خودرو باشــیم.موتمنی ادامه داد: در 
کشــورهای دیگر نیز سرمایه گذاران 
برای حضور در بازار خودرو مثلا نسبت 
به خرید 50 دســتگاه خودرو با موعد 
تحویل 5 تا 6 ماهه و با نرخی پایین تر 
از قیمــت کارخانه اقدام می کنند،  اما 
در زمــان فروش ایــن خودروها را با 
قیمت کارخانــه عرضه می کنند و نه 
بالاتــر.وی افزود: در حال حاضر کدام 
نمایشگاه داری برای خرید 5 دستگاه 
پراید ثبت نام می کنند تا آن را در بازار 
بفروشد چنین اتفاقی نمی افتد و اینکه 
عده ای گرانی خودرو را گردن دلالان 

می اندازند درست نیست.

رئیس اتحادیه نمایشگاه داران:

بازار دونرخی خودرو در شرایط فعلی بی معنی است

نایب رئیس کمیسیون عمران 
افزایش  نســخه  گفت:  مجلس 
تسهیلات خرید به 20 سال پیش 
بازمی گردد و تنها نمی توان با یک 
نســخه به فکر خروج مسکن از 

رکود بود.
سیدهادی بهادری نماینده مردم 
ارومیه در گفت وگــو با فارس، تاکید 
کرد: مسکن وارد چهارمین سال رکود 
خود شده و این نگران کننده است. به 
همین منظور کمیسیون عمران مجلس 
درصدد اســت با ارائه پیشــنهادهای 
مختلف مسکن را از این وضعیت خارج 
کند هر چند معتقد هستیم در خروج 
رکود بخش مسکن دولت می توانست 

بهتر عمل کند.وی در پاســخ به این 
ســؤال که در این بسته و یا پیشنهاد 
مجلس چــه برنامه هایی دارد، گفت: 
در خروج مســکن از رکود نمی توان 
تنهــا به یک نســخه و یک ســناریو 
بســنده کرد بلکه باید با سیاست های 
متفاوت و مناسب و نسخه های به روز 
مسکن را از رکود خارج کرد.نماینده 
مــردم ارومیه با اشــاره به اینکه طی 
3، 4 ســال گذشته کاهش ساخت و 
ساز باعث شده انبوه سازی از وضعیت 
چندان رضایت بخشی برخوردار نباشد، 
گفت: نباید بگذاریم انبوه سازی به ورطه 
نابودی کشیده شود، از اینکه فقط به 
فکر افزایش ســقف تسهیلات باشیم 

و تنهــا راه خروج مســکن از رکود را 
پرداخــت تســهیلات بدانیم چندان 

نتیجه مثبتی حاصل نخواهد شد.
تمام  کــرد:  تصریــح  بهــادری 

کارشناســان بر این باور هســتند که 
30 درصــد اقتصاد کشــور  به حوزه 
مســکن وابسته اســت بنابراین این 
حوزه در حال حاضر از وضعیت خوبی 

برخوردار نیست و باید برای خروج از 
این وضعیت نهایت تلاش خود را انجام 
دهیم. بنابراین هم دولت و هم مجلس 
باید بسته ها و پیشنهادهای مناسبی را 

در این خصوص تدوین و ارائه کنند.
وی تاکیــد کرد: ســرمایه، نیاز 
اولیه ساخت و ساز است بنابراین باید 
انبوه سازان را به گونه ای تقویت کنیم 
که تمایل به ساخت و ساز بیش از پیش 
افزایش یابد.نایب رئیس کمیســیون 
عمــران، اضافــه کرد: وقتــی عنوان 
می شود 200 هزار واحد خالی سکنه 
در تهران وجود دارد نشان می دهد که 
نباید مشــکلی از بابت کمبود اراضی 
مسکن در تهران داشته باشیم اما باید 

به این موضوع توجه کنیم که چرا این 
واحدهای مسکونی به فروش نمی رود.

بهــادری ادامه داد: پس با تقویت 
سمت تقاضا و بالا بردن قدرت خرید 
متقاضیان این واحدهای مسکونی و یا 
واحدهای مســکونی در حال ساخت 
به راحتی به فروش خواهند رفت.وی 
خاطرنشان کرد: باید نیاز بازار مسکن 
یک ارزیابی مجدد شود و نباید تنها به 
این موضوع بســنده کنیم که فقط با 
افزایش تسهیلات خرید می توان بازار 
مسکن را از رکود خارج کرد، چرا که 
این نسخه به 20 سال پیش بازمی گردد 
و تنها نمی توان با یک نســخه به فکر 

خروج مسکن از رکود بود.

نایب رئیس کمیسیون عمران مجلس:

نسخه دولت برای مسکن چاره ساز نیست

افزایش قیمت لوازم خانگی مردم را شوکه کرد
ایران

روزنامه دولت از گران شدن لوازم خانگی خبر داده است:  افزایش 
قیمت لوازم خانگی طی یک هفته اخیر خریداران را شوکه کرد. در 
حالی که خبرها حکایت از رکود بازار داشت و مردم برای خرید لوازم 
خانگی از بازار رغبتی نشان نمی دادند این روزها متوجه شدند که 
قیمت محصولات وارداتی 5 تا 6 درصد و برخی از تولید کنندگان 
داخلی هم قیمت های خود را بالا بردند و البته این اتفاق در مورد 
تمام تولید کنندگان داخلی رخ نداده اســت ولی زمزمه ها حکایت 
از افزایش قیمت توســط تمام تولید کنندگان دارد. اتحادیه لوازم 
خانگی افزایش قیمت لوازم خانگی را غیرقانونی می داند و می گوید 
وارد  کنندگان بدون هیچ دلیل موجهی قیمت ها را بالا بردند. بهانه 
افزایش قیمت از ســوی وارد کنندگان و برخی تولیدکنندگان نرخ 

ارز است و اینکه مواد اولیه گران شده است.
مسئولان اتحادیه می گویند نرخ ارز طی چند هفته اخیر افزایش 
یافته است در صورتی که واردات لوازم خانگی ماه های گذشته انجام 
شــده اســت لذا به بهانه افزایش قیمت ارز نمی توان قیمت لوازم 
خانگــی را گران کرد. این موضوع حتی در مورد واحدهای صنفی 
هم صدق می کند. فروشــندگان با آنکه اجناس خود را از ماه های 
پیش در انبارها داشــتند بدون هیچ مجوزی قیمت ها را بالا بردند. 
سازمان حمایت از مصرف کنندگان طبق وظیفه ای که دارد باید با 
هر گونه تخلف در گران فروشی برخورد کند اما طی یک هفته اخیر 
این مجموعه هیچ واکنشی نشان نداده است. فعالان بازار می گویند 
برخی از واحدهای صنفی خودســرانه قیمت ها را بالا بردند و این 
در حالی اســت که برخی از تولیدکنندگان که اجناس شان گرانتر 
در بازار فروخته می شــود هنوز قیمت های خود را بالا نبرده اند. اما 
وارد کننــدگان طی یک هفته اخیر قیمت تمام محصولات خود را 
گــران کردند و حتی به واحدهای صنفی گفتند قیمت محصولات 
قبل را هم گران کنند تا بازار یکدست شود و مردم فکر نکنند فرقی 

بین محصولات وجود دارد.
رانت صنایع بزرگ در دولت یازدهم

تعادل
این روزنامه اصلاح طلب نوشــته است: صنایع کوچک از صنایع 
بزرگ به رئیس جمهور شکایت کرده اند. ماجرا از آنجا آغاز شد که 
صنایع کوچک و متوسط در تامین مواد اولیه شان با مشکل رو به رو 
شــدند. آنها معمولا مواد اولیه مــورد نیاز خود را از صنایع بزرگي 
دریافت مي کنند که مالکیت شان شبه دولتي است. این صنایع بزرگ 
شامل پتروشیمي ها، فولاد، مس، آلمینیوم و... هستند. صنایع کوچک 
و متوسط که جزو صنایع پایین دستي به شمار مي روند، زماني که 
تامین مواد اولیه شــان با مشکل مواجه مي شود، قیمت تمام شده 

نیز با افزایش روبه رو مي شود...
وزارت صنعت به جــاي موازنه مثبت رانت و توزیع آن، موازنه 
منفي در پیش بگیرد و رانت ها را یک بار براي همیشــه جمع آوري 
کنــد. دولت هنوز هم اراده نکرده اســت که رانت ها را جمع کند. 
عده اي که از این رانت ها استفاده مي کنند بي شک با دولت ارتباط 
بسیار قوي دارند، به اندازه اي که این افراد اجازه نمي دهند پرونده 
این رانت ها بســته شــود. به باور من مهم تریــن رانت موجود، ارز 
مبادله اي اســت. زماني که قیمت ارز آزاد بــا ارز مبادله اي فاصله 
معناداري دارد، درنتیجه برخي نمي گذارند رانت ها از صنایع بزرگ 
رخت بربندند. دولت اجازه دهد که رقابت ها به صورت آزاد باشد و 
به جاي توزیع کننده رانت، حافظ شرایط رقابت باشد تا همه بتوانند 
در رقابتي آزاد، توانایي هاي خود را نشــان دهند اما آن لابي قوي 

اجازه نمي دهد دولت دست به چنین اقدامي بزند.
برنامه ریزان دولت یازدهم دست چندم هستند

روزنامه تعادل همچنین از انتقاد صاحب نظران نظام برنامه ریزي 
به عملکرد سازمان برنامه  و بودجه در دولت یازدهم خبر داده است:  
در یک همایش که براي بررســي برنامه ششم توسعه برگزار شد، 
کارشناســان اقتصادي نظراتي ارائــه کردند که این برنامه »نجات 
ملي« را به شکل یاس آوري ناکارآمد نشان مي دهد. محمد قاسمي 
معاون پژوهش هاي اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس در توصیف 
اهمیت وافر این برنامه در زمان کنوني آن را یک برنامه براي »بقاي 
نظام کشــور« تلقي مي کند و بایزید مردوخي مي گوید: این برنامه 
هیچ  وجهي ندارد که به آن اعتماد کنیم. از طرفي بهروز هادي زنوز 
عنوان مي کند که نظام برنامه ریزي کشــور در یک سیر قهقرایي 
تبدیل به یک فانتزي مضحک شــده است، بدین معنا که 3 برنامه 
اخیر )چهارم، پنجم و ششم( به یک سري احکام اخلاقي صرف تنزل 
پیدا کرده اند. حسین راغفر هم به عنوان چهارمین سخنران همایش 
»ارزیابي برنامه ششم توسعه« که در دانشکده اقتصاد دانشگاه علامه 
طباطبایي برگزار شد، مي گوید: 4 ابرچالش وجود دارد که ریشه آن 

در شیوه حاکم بر نظام برنامه ریزي ایران است...
سه سال است که مشغول تدوین برنامه ششم توسعه هستیم. 
در مهم ترین شرایطي که امید بسته ایم برنامه مي تواند موثر باشد، 
آن طور که معلوم اســت برنامه هیچ وجهي ندارد که بتوانیم به آن 

اعتماد کنیم...
گفته شد که در برنامه چهارم رشد 8 درصد داشته باشیم ولي 
چون این موضوع محقق نشد آن را به برنامه پنجم محول کردند. 
برنامه پنجم نیز نتوانست به این میزان رشد برسد بنابراین باید در 
برنامه ششم براي تحقق الزامات سند چشم انداز رشد 12درصدي 
را مي گنجاندند اما به دلیل وضعیت بحراني و تحریم ها این میزان 
غیرمنطقي و مضحک مي نمود لذا دوباره همان 8 درصد را گنجاندند. 
این موضوع کاملا یک فانتزي است بدین شکل که در این 15سال 
سه برنامه را تنظیم کرده ایم که از قبل مي دانیم با این برنامه ها به 
هیچ یک اهداف درج شده نخواهیم رسید. ما نمي توانیم به هیچ وجه 
کارشناسان و برنامه ریزان این دوره را با دوره سوم مقایسه کنیم، در 

واقع باید بگویم برنامه ریزان کنوني درجه چندم هستند.
سقوط بورس در پی زیان سنگین بانک ها

دنیای اقتصاد
این روزنامه حامی دولت از ســقوط بورس ابراز ناامیدی کرده 
است:  رونق هفته گذشته بورس دوام چندانی نداشت و با ثبت پنج 
روز معاملاتی منفی و افــت 8/ 0 درصدی در هفته جاری، نماگر 
بازار سهام بار دیگر به زیر سطح 81 هزار واحد بازگشت. خبرهای 
خوش روزهای اخیر نظیر رشد 10 درصدی قیمت های نفت و انعقاد 
قرارداد خرید هواپیما با شــرکت آمریکایی بوئینگ هم نتوانسته 
موجب تحریک تقاضا شود و بازار در فضایی نسبتا پررخوت به کار 

خود ادامه می دهد...
در هفته های اخیر انتشــار خبرهای بد برای صنعت بانکداری 
و ســهامداران آن ادامه یافته و به عنوان یک عامل منفی در فضای 
کلی بورس تهران نقش ایفا کرده اســت. در همین راستا، علاوه بر 
برگزاری مجمع پرحاشــیه بانک صادرات و اعتراضات سهامداران 
حقیقی به عملکرد شــرکت، انتشار گزارش 6 ماهه »وبصادر« هم 
پرده دیگری از مشکلات رو به تزاید این صنعت را عیان کرده است. 
در همین راســتا، شناسایی بیش از 2700 میلیارد تومان زیان در 
حســاب های بانک صادرات در 6 ماه نخست سال جاری که عمدتا 
به دلیل فزونی گرفتن سود پرداختی به سپرده ها نسبت به درآمدها 
ایجاد شده، افزایش زیان انباشته تا سطح 80 درصد سرمایه بانک 
را موجب شــده است و »وبصادر« را در زمره شرکت های مشمول 
ماده 141 قانون تجارت قرار داده اســت. اخبار غیر رسمی از وجود 
شرایط مشابه در سایر بانک ها حکایت دارد که اغلب گزارش خود را 
منتشر نکرده اند. به نظر می رسد در اثر انباشت مشکلات چند ساله، 
سیستم بانکداری کشور در حال ورود به مرحله جدیدی است که 
ساختار سرمایه و موجودیت آنها را با مخاطراتی مواجه کرده است.

رویترز در گزارشی به نقل 
از منابع آگاه نوشت که هفت 
فروند ایرباسی که قرار است 
به هواپیمایی آسمان تحویل 

شود، اجاره ای هستند.
خبرگزاری رویترز در واکنش 
به اظهــارات »علی ربیعی« وزیر 
تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــی 

در مــورد »خرید هفــت فروند 
هواپیمای ایربــاس« و ورود آنها 
به کشور ظرف چند ماه آینده، به 
نقل از منابع آگاه نوشته است که 
این هواپیماها اجاره ای هستند و 
قرار است در هواپیمایی آسمان 

فعالیت کنند.
رویترز به نقل از ســخنگوی 

شــرکت »ایرباس« گفته اســت 
که قرارداد فــروش هواپیماهای 
این شرکت به ایران هنوز نهایی 
نشــده و توافق مربوط به هفت 
ارتباط  ایرباس  با  فروند هواپیما، 

مستقیم ندارد.
این درحالی است که چند روز 
پیش، علــی ربیعی، وزیر تعاون، 

کار و رفــاه اجتماعــی از نهایی 
شدن خرید هفت فروند ایرباس 
بــرای اضافه شــدن به مجموعه 
هواپیمایــی آســمان خبر داد و 
ابراز امیدواری کرد که ورود این 
هواپیماها از اردیبهشت ماه سال 

آتی آغاز شود.
در  هم  »آسمان«  مدیرعامل 

گفتگویی ضمن تاکید بر اجاره ای 
بودن این هواپیماها و تایید خبر 
رویترز گفت: شــرکت آســمان 
براســاس برنامه ریزی های انجام 
شده اجاره هفت فروند هواپیمای 
ایرباس را در دستور کار خود قرار 
داده و مقدمات انجام آن هم فراهم 

شده است.

حسین علایی افزود: شرکت 
آســمان ظرف دو سال گذشته 
3 فروند هواپیمــای ایرباس و 2 
فروند هواپیمای بویینگ به ناوگان 
خــود اضافه کرده و افزودن انواع 
هواپیماهای مناســب در آسمان 
ایران و پروازهای منطقه ای را در 

دستور کار خود قرار داده است.

تکذیب اظهارات وزیر کار

رویترز:۷ ایرباسی که به ایران می آیند، اجاره ای هستند

معاون شرکت پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران:
حذف سهمیه گازوئیل 55 هزار خودروی 

فاقد بیمه شخص ثالث

آمریکا، بانک ایتالیایی »اینتسا سانپائولو« و شعبه آن در 
نیویورک را بابت نقض مقررات پولشویی و رازداری بانکی 
آمریکا و انجام معاملات بانکی با ایران به مبلغ 2۳۵ میلیون 

دلار جریمه کرد.
به گزارش تسنیم به نقل از وال استریت ژورنال، مهم ترین نهاد 
تنظیم مقررات بانکی نیویورک، بانک ایتالیایی »اینتسا سانپائولو« 
و شعبه آن در نیویورک را بابت نقض مقررات پولشویی و رازداری 
بانکی آمریکا و انجام معاملات بانکی با ایران به مبلغ 235 میلیون 

دلار جریمه کرد.
بر اساس اعلام دولت آمریکا، این بانک »به طور ویژه کارمندانی 
را آموزش داده بود« تا فعالیت های انتقال پول مرتبط با ایران را به 
گونه ای جلوه دهند که این تراکنش ها به درستی شناسایی نشود.

دولت آمریکا همچنین گفت، بانک اینتســا که مقر اصلی آن 
در میلان ایتالیا قرار دارد و شعبه ای نیز در نیویورک دارد مرتکب 
»کوتاهی های شــدیدی در تبعیت« از سیستم رصد تراکنش های 
مالی شده و به صورت عمدی اطلاعات را از ماموران بررسی عملکرد 

بانک پنهان کرده است.
این گزارش حاکی است، بانک اینتسا قصورهایی را در سیستم 
خود که برای شناســایی تراکنش های مشکوک طراحی شده بود 

مرتکب شده است.
این بانک در ارتباط با ایران »از یک فرآیند ویژه« استفاده کرده 
تا ده ها هزار تراکنش مرتبط با ایران را که در فاصله سال های 2002 
تا 2006 انجام داده پاک کند. ارزش این تراکنش های مالی که از 
طریق شعبه نیویورک انجام گرفته بیش از 11 میلیارد دلار برآورد 
شده است. در آن سال ها ایران هدف تحریم های دولت آمریکا بود.
در سال 2012، دولت آمریکا بانک استاندارد چارترد انگلیس را 
بابت انتقال بیش از 250 میلیارد دلار پول برای مشتریان ایرانی اش، 

340 میلیون دلار جریمه کرد.
در ژوئن 2014 نیز، بانک فرانسوی بی ان پی پاریبا بابت نقض 
تحریم های دولت آمریکا علیه ایران 8/9 میلیارد دلار جریمه شد.

کارشکنی آمریکایی ها در شرایطی صورت می گیرد که معاون اروپا 
و آمریکای وزیر امور خارجه 21 دی ماه یعنی تنها چند روز مانده به 
زمان اجرای برجام، در نشستی با حضور رئیس اتاق بازرگانی ایران و 
فعالان اقتصادی با اشاره به آخرین وضعیت مذاکرات نهایی برجام 
گفته بود: در آخرین روزهای پس از اجرایی شــدن برجام هستیم 
و در چند روز آینده شاهد اجرای رسمی آن و رفع همه تحریم ها 
خواهیم بود و با اجرای برجام کشورهای اتحادیه اروپا و آمریکا متعهد 
به رفع همه تحریم ها شده اند که در روز اجرا آیین نامه های اجرایی 

مربوط به آن را در اختیار عموم قرار خواهند داد.
مجید تخت روانچی کــه از اعضای اصلی تیــم مذاکره کننده 
هسته ای به شمار می رود، اظهار داشت: در روز اجرایی شدن برجام 
همه تحریم های بانکی و مالی رفع خواهد شد و همچنین تحریم هایی 
که مربوط به دستورالعمل اجرایی رئیس جمهور و تحریم های کنگره 

آمریکا بوده نیز لغو می شود.
فروردین امســال هم، عراقچی عضو دیگر تیم مذاکره کننده با 
حضــور در تلویزیون، گفت: بانک هــای تحریمی ایرانی همگی به 
سامانه جهانی سوئیفت متصل شده اند و حساب های بانک مرکزی 

نیز رفع تحریم شده است.

رونمایی از جدیدترین دستاورد برجام
دولت آمریکا یک بانک ایتالیایی را 

به دلیل دور زدن تحریم ایران جریمه کرد

از  واردات  رئیــس مجمــع 
عملکرد دولت حسن روحانی در 
قبال بنگاه های کوچک و متوسط 

اقتصادی انتقاد کرد.
علیرضا مناقبــی در گفت وگو با 
تســنیم با اشــاره به نقش بنگاه های 
کوچک و متوسط در پیشبرد اهداف 
اقتصادی اظهار داشــت: بحران مالی 
بنگاه هــای اقتصادی همزمان با رکود 
اقتصادی، شاید غافلگیرکننده به نظر 
برســد ولی رفتار دولت برای احیای 

بنگاه ها غافلگیرکننده تر است.
رئیس مجمــع واردات ادامه داد: 
برای حل بحران  کشورهای مختلف، 
اقتصادی بنگاه های کوچک و متوسط 
راهکارهای مختلفی را تجربه کرده و 

مدل هــای متفاوتی را پیش گرفته اند 
و دولــت باید از تجربه جهانی در این 
خصوص بهره بــرداری کند، نه اینکه 
صرفا به بنگاه های اقتصادی بزرگ که 
معمولا تحت پوشش خود است، دل 

خوش کند.
به گفته مناقبی، بنگاه های کوچک 
و متوسط نقش بســزایی در تحرک 
چرخ هــای تولید و تجــارت دارند و 
همزمان بخش قابل توجهی از بحران 
اشتغال را در خود هضم کرده اند ولی 
متاســفانه نه تنها حمایت شایسته ای 
از آنهــا صــورت نمی گیــرد، بلکــه 
دست اندازهای متوالی و کارشکنی های 

مختلف، رمق آنها را کشیده است.
رئیس مجمــع واردات ادامه داد: 

بحــث مالیات ســتانی از بنگاه هــای 
کوچــک، خصوصــا در دوره رکــود 
اقتصادی، موضوع بســیار حساس و 
سرنوشت ســازی است که تشدید آن 
می تواند بقای این بنگاه ها را به خطر 
بیاندازد. همچنین فشارهای مضاعف از 
سوی سازمان تامین اجتماعی و یا عدم 
پرداخت مطالبات بنگاه های کوچک از 
سوی این ســازمان، مقوله های بسیار 
مهمی اســت که متاســفانه از سوی 

سیاستگذاران جدی گرفته نمی شود.
مناقبی ادامه داد: معمولا دولت ها 
برای حمایت از ورود جوانان جویای کار 
که سرمایه محدود خانوادگی در اختیار 
دارند و یا اینکه ســرمایه گذاران خرد 
که علاقه مند به عرصه تولید و تجارت 

هستند، از مشوق ها و تسهیلات ویژه ای 
اســتفاده می کنند، حتــی در برخی 
موارد، رفع برخــی دغدغه های اولیه 
چنین فعالیت های اقتصادی را برعهده 
می گیرند تا بنگاه های کوچک به بقای 
خود ادامه دهند.رئیس مجمع واردات با 
اشاره به این که کمبود دانش اقتصادی، 
مالی و مدیریتــی در ابتدای فعالیت 
بنگاه های کوچک مشهود است، تاکید 
کرد: حمایت از بنگاه های دانش بنیان، 
توسعه همکاری های تولیدی یا صنعتی 
مشــترک میان بنگاه های کوچک و 
بزرگ، تشکیل شــرکت های سهامی 
متشــکل از صنایع کوچک، توســعه 
برنامه های آموزشی برای فعالین بخش 
خصوصی، توسعه شبکه های پیمانکاری 

از سوی شرکت های بزرگ، حمایت از 
فعالیت های بازاریابی در خارج از مرزها 
رویکردهای  از  نمونه هایــی  می تواند 
حمایت دولت ها از بنگاه های کوچک 
باشــد.وی با اشــاره به ایــن موضوع 
کــه امکان ایجاد مشــاغل به صورت 
خویش فرما سبب می شود تا بنگاه های 
کوچــک با انگیزه بیشــتری به خلق 
فرصت های اقتصادی بپردازند، تصریح 
کرد: اگر کشــور، توسعه فعالیت های 
صادراتــی و اقتصاد بدون نفت را جزو 
اهداف اصلی خود ترسیم کرده است، 
هیــچ برنامه ای بهتــر از حمایت از 
توسعه بنگاه های کوچک و متوسط 
نیســت. ولی این موضــوع نباید با 
حمایت هــای رانتــی و یارانه ای به 

انحراف کشیده شود.
رئیــس مجمع واردات با اشــاره 
بــه نقــش بنگاه هــای کوچــک در 
بهره بــرداری از فرصت هــای تجارت 
خارجی کشــور گفت: این بنگاه ها به 
خیلی  بیشــتر،  انعطاف پذیری  دلیل 
ســریعتر می توانند خود را با شرایط 
گذرای تجارت خارجی تطبیق داده و از 
فرصت ها بهره برداری کنند ولی مسئله 
اساسی این است که تا زمانی که مردان 
اقتصادی دولت، تنها بنگاه های بزرگ 
تحت پوشــش دولت را متولی اصلی 
بدانند، نگاه بدبینانه  ایجاد اشــتغال 
نســبت به بخــش خصوصی برطرف 
نخواهد شد و بنگاه های کوچک مورد 

حمایت جدی قرار نخواهند گرفت.

یک فعال اقتصادی:

دولت بنگاه های کوچک را جدی نمی گیرد

بانک صــادرات ایران با 
انتشــار اطلاعیه ای از آغاز 
تعیین تکلیف سپرده گذاران 
تعاونــی منحله »میزان« تا 
مبلــغ 700 میلیون ریال از 
اول دی ماه امسال خبر داد.

در اطلاعیــه ایــن بانــک 

خطاب به سپرده گذاران تعاونی 
منحلــه میزان آمده اســت: با 
شــبانه روزی  و  بی وقفه  تلاش 
وجوه  تاکنون  دست اندرکاران، 
مربوط به بیشتر سپرده گذاران 
در بانک صــادرات ایران واریز 

شده است.

در ادامه اطلاعیه فوق آمده 
اســت: اگرچه ارزیابی و انتقال 
دارایی هــای ثابــت و اعتباری 
تعاونی منحله میــزان به طور 
کامل انجام نشده و با مشکلات و 
موانع زیادی روبروست، اما برای 
کمک به ســپرده گذاران مقرر 

اســت وجه سپرده های تا مبلغ 
700 میلیون ریال پرداخت شود 
که این فرایند از روز چهارشنبه 

)اول دی( اجرا می شود.
ســپرده گذاران بر اســاس 
آخریــن شــماره کدملی خود 
اســاس جدول  بر  می تواننــد 

زمانبندی با در دســت داشتن 
اسناد و مدارکی که سپرده گذار 
بــودن آنهــا در تعاونی منحله 
میــزان را تایید می کند و مورد 
تاییــد هیئت تصفیــه تعاونی 
میزان نیز هست، به شعب این 
بانک مراجعه و وجه سپرده خود 

را دریافــت کنند یــا به عنوان 
ســپرده گذار در بانک صادرات 

ایران باقی بمانند.
در این اطلاعیه اعلام شده 
برای کســب اطلاعات بیشــتر 
 www.bsi.ir اینترنتی  آدرس  به 

مراجعه شود.

تکلیف بخش دیگری از سپرده گذاران تعاونی میزان مشخص شد

اقتصاددرآینهرسانهها

معاون شرکت پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران با 
اشاره به طرح حذف سهمیه نفت گاز )گازوئیل( خودروهای 
فاقد بیمه شــخص ثالث از حذف سهمیه گازوئیل ۵۵ هزار 

خودرو از 120 هزار خودروی مورد بررسی خبر داد.
شــاهرخ خسروانی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اینکه طرح 
حذف سهمیه نفت گاز خودروهای فاقد بیمه شخص ثالث از ابتدای 
مردادماه ســال جاری آغاز شده اســت، اظهار داشت: ابتدا لیست 
خودروهایی که از نفت گاز اســتفاده می کنند از ناجا گرفته شــد، 
پلاک این خودروها با بیمه تطابق داده شد و تعداد خودروهایی که 
فاقد بیمه شــخص ثالث بودند مشخص شد. سپس برای صاحبان 
خودروهایی که بیمه شخص ثالث نداشتند یک بازه زمانی تعیین 
شــده و به آن ها اعلام شد در این بازه زمانی می توانند بیمه خود 

را احیا کنند.
وی ادامه داد: افرادی که در بازه زمانی تعیین شده بیمه خود را 
احیا کردند، از این سیکل خارج شدند اما تحویل سوخت به افرادی 
که بیمه خود را احیا نکردند، بدون اینکه کارت سوخت آن ها، باطل 
شــود، متوقف شــد. زیرا اگر کارت سوخت آن ها سوزانده می شد، 
صاحبان خودرو برای تحویل مجدد کارت ســوخت باید فرآیندی 
طولانی و پرهزینه را طی می کردند. بنابراین این افراد در عین اینکه 

کارت سوخت دارند، نمی توانند از کارتشان استفاده کنند.
معاون شرکت پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران در ادامه 
با اشاره به اعتراض برخی از مالکان خودرو مبنی بر اینکه اطلاعات 
پرونده آنها به درســتی ارجاع داده نشده است، توضیح داد: البته 
تعداد این افراد کم بــود، برخی از مالکان خودرو نیز برای احیای 

بیمه اقدام کردند و مشکلشان برطرف شد.
خسروانی با بیان اینکه در ابتدا وضعیت بیمه شخص ثالث حدود 
115 تا 120 هزار خودرو مورد بررسی قرار گرفت، بیان کرد: سهمیه 
نفت گاز حدود 55 هزار خودرو حذف شد، بدون اینکه کارت سوخت 
آن ها باطل شود و سایر خودروها از لیستی که به آن اصطلاحا لیست 
خاکستری گفته می شود و شامل خودروهایی است که مشکل بیمه 

دارند، خارج شدند.
وی از احتمال باطل شدن کارت سوخت برخی خودروها خبر 
داد و افزود: البته ممکن است کارت سوخت برخی از خودروها نیز 
باطل شده باشد زیرا این فرآیند مرحله به مرحله انجام می شود و 
ابتدا به مالکان خودرو هشــدار داده می شود و اگر مالک خودرو در 
زمان مقرر مشکل بیمه خودروی خود را برطرف نکند، ممکن است 
کارت سوختش باطل شود. تقریبا روزی یک و نیم میلیون سهمیه 

نفت گاز این خودروها بوده که به آن ها داده نمی شود.
معاون شرکت پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران در پایان 
تاکید کرد: سیستم آنلاینی وجود دارد که توسط آن وضعیت بیمه 
شــخص ثالث خودروها بررسی می شــود و این فرآیند به صورت 

روزانه ادامه دارد.


